
 

Skolebestyrelsesmøde Sejs Skole mandag den 23.02.22 klokken 19.30-21.30 

Mødet afholdes i det sædvanlige lokale.  
On 23.2. 

Ma 28.3. 

Påske i april 

Ma 2.5. 

To 16.6.  
Afbud: Mikkel, Morten, Jacob,  

Dagsorden Referat 
1. 

Orientering om valg 

(19.30-19.35)  

I forlængelse af valget til Byrådet kommer der også et valg 

til skolebestyrelsen. Det forventes, at dette vil løbe af stablen 

mellem påske og sommerferien. På Sejs Skole har vi indført 

forskudte valg, således at der efter et byrådsvalg er 4 foræl-

drevalgte på valg og efter 2 år er der 3 forældrevalgte på 

valg. Ved begge valgrunder vælges man for 4 år ad gangen. 

For suppleanter, som rettelig hedder stedfortrædere, gælder 

valget hver gang for 2 år ad gangen. 

De fire der i dette år er på valg er Brian, Peter, Mikkel og 

Therese. Derudover er de to suppleanter/stedfortrædere på 

valg. Og det skal for god ordens skyld nævnes, at det er 

Wout og Kirsten. 

Der er tidligere drøftet, om skolebestyrelsen skal gøre en 

særlig indsats for at få forældre til at møde op til et valg-

møde.  

 

a) Orientering om ovenstående 

b) Spørgsmål og drøftelse. 

c) Evt. beslutning om særlig indsats.  

 

 

a) 

KM orienterer om valgprocedurer. Der udsen-

des en instruks fra Undervisnings Ministeriet, 

som beskriver tidsfrister etc. Denne er endnu 

ikke fremsendt.  

 

b) 

Valget skal være afsluttet inden sommerferien. 

Mikkel, Brian og Kirsten ønsker ikke at genop-

stille.  

 

c) 

Punktet skal tages op igen på mødet i marts, 

hvor vi forventelig har fået information fra Un-

dervisnings Ministeriet. 

 

2. 

Orientering om corona-situationen 

(19.35-19.40) 

 

a) Skolens ledelse orienterer om seneste beslutninger m.m., 

herunder kort orientering om handleberedskabet i til-

fælde af en ny bølge.  

b) Spørgsmål og drøftelse 

  

 

a) 

Alle restriktioner på skoleområdet er ophævet. 

Smittetrykket på skolen er også faldende. 

På Sejs Skole iagttager vi fortsat de ”gode va-

ner” omkring hygiejne.  

Vi fastholder dog i en periode, at vi ikke har 

morgensang, og at forældrene også bliver ude, 

men ellers så må børnene igen blandes på tværs 

både i pauser og i undervisningen. 

Handleberedskab i tilfælde af en ny bølge – der 

vil hurtigt kunne omstilles til virtuel undervis-

ning. Vi har nu Chromebooks, så vi kan sende 



med elever hjem fra 1.klasse og op. 

Vi er også omstillingsparate til hurtigt, at kunne 

opdele udeområder etc. 

b) 

Drøftelse af om 0. og 1.klasses forældrene evt. 

kan komme ind om eftermiddagen. Det er rigtig 

dejligt, at der ikke er så stor sammenstimlen om 

morgenen. 

Drøftelse af om der er behov for at se på aktivi-

teters placering på året i forhold til at undgå 

eventuelle fremtidige nedlukninger i vinterhalv-

året 

 
3. 

Mellemformer 

(19.40-20.20)  

 

Silkeborg Kommune arbejder under mottoet Alle skal med, hvil-

ket bl.a. betyder, at der på alle skoler iværksættes lokale, fleksible, 

specialiserede indsatser – Mellemformer – for at alle børn oplever 

sig inkluderet fagligt og socialt. Dette arbejde har vi været i gang 

med nogle år, og der lægges hvert år nye lag på denne indsats. I 

dag får skolebestyrelsen en introduktion til, hvordan vi forstår, ar-

bejder med og udvikler på dette arbejde. Hanne Jacobsen vil sup-

pleret af Henrik Østergaard lave et oplæg om det.  

 

a) Oplæg ved Hanne J 

 

b) Drøftelse og spørgsmål til oplægget. 

 

 

 

 

a) 

Oplæg om skolens lokale fleksible specialise-

rede indsatser og mellemformer 

 

b) 

Drøftelse af hvordan de forskellige indsatser 

understøtter elever og klasser samt de fagpro-

fessionelle. 

Der spørges også ind til de indsatser der ligger i 

forhold til særlige behov også til børn med sær-

lige forudsætninger - dette tages op på et andet 

møde. 

Der er et ønske om, at der skal ligge en beskri-

velse af de forskellige indsatser på hjemmesi-

den. 

4. 

Skoleårets planlægning  

(20.20-20.30) 

I lighed med tidligere år er der en særlig plan for skoleårets plan-

lægning. I den gør skolens ledelse klart hvilket økonomisk grund-

lag, der kan planlægges på, ligesom der gøres op hvor mange ele-

ver og klasser der forventes at være.  

Herefter er der en forflyttelsesrunde af medarbejdere mellem sko-

lerne i Silkeborg Kommune, hvorefter det afgøres, om Sejs Skole 

skal ansætte nye lærere og pædagoger. Dette forventes at være på 

plads umiddelbart inden påske.  

Derudover er der en proces på skolen, hvor medarbejderne inddra-

ges i fordelingen af de samlede opgaver. Herefter lægges der 

skema og udarbejdes opgaveoversigter til de ansatte.  

a) 

KM orienterer om de centrale bestemmelser i 

forhold til planlægning af det kommende sko-

leår. 

Der skal for den enkelte skole laves et skøn for 

antallet af elever 5.september og dermed også 

et skønnet budget. Der forventes 740 børn 

5.september fordelt på samme antal klasser. 

Der er god deltagelse i SFO og Klub, og dette 

forventes fortsat i kommende skoleår. 

4.marts skal skoleafdelingen orienteres om, 

hvorvidt man forventer at skulle af med eller 

ansætte medarbejdere, så der kan foregå en in-

tern forflyttelse i kommunen. Sejs Skole skal 

ikke forflytte. 

Sejs Skole tildeles økonomisk en lille smule 

mere kommende skoleår. Det er besluttet at an-

vende lidt mere på at øge ledelseskapaciteten 

samt at øge medarbejder antallet med ca. ½ per-

son. 



Der er mange delprocesser internt i medarbejdergruppen, som 

ikke er nævnt ovenfor. Sejs Skole skal ikke forflytte faste medar-

bejdere for 11. år i træk.  

a) Kort uddybende orientering om ovenstående v/Kri-

stian 

b) Drøftelse og spørgsmål  

 

 

b) 

Der spørges ind til forflyttelsesprocedurer hvil-

ket uddybes. 

5. 

Økonomi-kort status 

(20.30-20.35) 

Dette punkt er en orientering om status på økonomien  

 

a) Kristian fremlægger status på regnskabet til 

dags dato.  

b) Spørgsmål og drøftelse 

  

 

a) 

Der er ikke kommet en endelig afslutning på 

2021, men det forventes til mødet i marts. Det 

ser ud til, at skolen med udgangen af 2021 har 

en gæld på samlet kr 300.000 ud af et budget på 

42 mio. svarende til ca. 1%. 

Med det nuværende forbrug forventes der ikke 

at afdrage yderligere på gældende i 2022. 

b) 

Der bliver spurgt ind til vikarbudgettet i forbin-

delse med det store sygefravær under Corona. 

Der forventes refusion på det, der er Coronare-

lateret. 

Drøftelse af om punktet skal på kvartalsvis i 

stedet for på hver måned, nu der ikke er så stor 

en gæld. Det besluttes, at punktet kun skal på 

hvert kvartal (marts, juni, okt, jan) 

 
6. 

Principper  

(20.35-21.00) (bilag fra sidste møde) 

 

En fortsættelse af revideringen af principperne, idet der på 

vedhæftede bilag fra sidste møde, kan ses både det nugæl-

dende og forslag til ændringer skrevet med rødt. Bilaget lig-

ger i mailen fra januar-mødet. 

 

a) Fremlæggelse af forslag til ændringer 

af principperne for punkterne 3.1.14 til 

3.1.17  

b) Drøftelse og beslutninger 

 

Punktet udskydes til næste møde 

7. 

Kontaktpersoner til årgangene/klasserne  

(21.00-21.10) 

 

Vi mangler at få en endelig fordeling af kontaktpersoner til 

de enkelte årgange. Med et forestående skolebestyrelsesvalg 

er det et ønske fra bl.a. formandsskabet, at vi får dette på 

plads nu. Derfor kan alle som en forberedelse til mødet over-

veje, hvordan man vil byde ind. Gælder kun de forældre-

valgte.  

 

a) 

I forbindelse med det forstående valg vil det 

være godt, hvis hver årgang har en repræsentant 

i bestyrelsen, som de kan stille spørgsmål til 

forud for valget. 

Efter valget skal der laves en ny fordeling af 

kontaktpersoner. Pt. er fordelingen: 

0.Peter 

1.Wout 

2.Kirsten 



 

a) Forslag til fordeling udarbejdes  

b) Beslutning 

 
 

3.Mikkel 

4.Therese 

5.Brian 

6.Pia 

7.Kirsten 

8.Morten 

9.Allan 

 

7. 

Orientering  

(21.10-21.20) 

 

a)Formand  

b)Skoleledelsen  

c) Andre medlemmer 
 

a) 

Der bliver oprette en mailadresse til formanden. 

 

B) 

Morten har gjort opmærksom på, at skolerne 

skal registrere, hvad de har behov for af anlæg 

på sigt, da der i øjeblikket kommunalt kigges på 

kommende anlæg. 

Der er en proces i forhold til at lave – ikke en 

ny hal - men en erstatningshal for den gamle 

skolehal, som skal rages ned. Så Sejs Skole på 

sigt har adgang 2 haller. 

 

Når andre booker kunststofbanerne, så ønsker 

de også omklædningsrum, hvilket medfører at 

der skal udleveres nøgler fra kontoret på skolen. 

 

Der skal fortsat være en opmærksomhed på, at 

der mangler udearealer omkring skolen særligt 

når skolen skal udbygges. 

 

c) 

Intet 

 

 

8. 

Punkter til kommende møder  

(21.20-21.25) 
• Principper fortsat 

• Drøftelse af differentierede mødetider for eleverne 

• Om skolebestyrelsens informationsindsats jf. decembermødet 

2021 punkt 4 

• Præsentation af indholdet af samarbejdet med Kirken på 3. år-

gang 

• Særligt begavede børn 

• Skolens budget for 2022 
 

 

Marts: 

Valg 

Ansættelsesudvalg 

Principper 

9.  

Evt.  

(21.25-21.30) 

Der spørges ind til de aflyste fester. 

 

Der spørges ind til Mobilepay i Klubben også 

for de børn, der ikke selv har Mobilepay. 

 

 

 


